
Protokół Nr XXX/2017 
z obrad XXX sesji Rady Powiatu V kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Nidzicy 
w dniu 29 marca 2017 r. 

 
Ad. 1. 
Przewodnicząca Rady Powiatu p. Elżbieta Góralska otworzyła obrady sesji o godzinie 12:00, 

następnie przywitała wszystkich obecnych i zaproszonych gości, w tym m .in. Z-ce Burmistrza – Leszka Śpiewaka,  
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nidzicy – Pawła Przybyłka, Przewodniczącą Rady Gminy w Kozłowie – 
Alicję Eidtner, Nadleśniczego Nadleśnictwa Nidzica –Ryszarda Schuetz. 

Przewodnicząca Rady przeczytała postanowienie Komisarza Wyborczego w Olsztynie z dnia 20 marca  
2017 r. w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Ewy Krzyżewskiej, a następnieoświadczyła, że 
zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Listy obecności  radnych  i przybyłych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Elżbieta Góralska, Wiceprzewodniczący Paweł Bukowski i Starosta 

Grzegorz Napiwodzki podziękowali Komendantowi Policji – p. Witoldowi Barcikowskiemu za 
współpracę, w związku z jego przejściem do innej jednostki. 

p. W. Barcikowski traktuje to podziękowanie, jako słowa uznania dla całej nidzickiej Policji. 
Ma nadzieję, że to, co udało się osiągnąć przez 11 lat służby, będzie kontynuowane. Podziękował 
za współpracę i wsparcie jednostek, za wsparcie innych służb. Zaznaczył, że jednostkę zostawia w 
dobrej kondycji. Uważa, że doświadczenie zdobyte w Nidzicy stanowi wartość dodaną.  

 
Starosta Grzegorz Napiwodzki podziękował Nadleśniczemu R. Schuetz za wsparcie 

finansowe inwestycji na drodze Orłowo-Likusy. Zaznaczył, że dzięki współpracy udało się 
zdecydowanie poprawić jakość drogi, jak również inne realizowane przez powiat zadanie- nadzór 
nad lasami. Stwierdził, że współpraca między Powiatem Nidzickim a Nadleśnictwem układa się 
bardzo dobrze, za co podziękował Panu Nadleśniczemu. 

 
Uwag do porządku obrad nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja o stanie utrzymania dróg powiatowych. 
6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nidzicy. 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej w Powiecie Nidzickim. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2017, 
2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2017-2036, 
3) określenia zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w 

ramach rehabilitacji społecznej i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017, 

4) dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych 
i specjalnych na okres od dnia 01 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. na terenie 
Powiatu Nidzickiego. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski. 

Ad. 2. 
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Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Starosta Grzegorz Napiwodzki złożył sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Zarządu. 

Stanowi ono zał. nr 3 do niniejszego protokołu. Dodał, że wniosek PSOUU otrzymał 
dofinansowanie PFRON. Pogratulował Pani Prezes. Podkreślił też, że zostały złożone przez 
ZSZiO oraz ZSRiO dwa wnioski na staże i dokształcanie na łączną kwotę ok. 1 mln zł. Dodał, że 
ostatnie audyty w ZSRiO nie wykazały żadnego uchybienia i pogratulował dyrektorowi szkoły 
wyniku. 

Dalej Starosta przedstawił następujące informacje: 
- 16.03.2017 r. w Urzędzie Wojewódzkim w Olsztynie odbył się II etap konkursu „Pamięć o 

Katyniu kształtuje nasze dziedzictwo”. Młodzież Zespołu Szkół Zawodowych i 
Ogólnokształcących w Nidzicy zajęła I miejsce. Organizatorem konkursu był Instytut Pamięci 
Narodowej, Gimnazjum nr 14 im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Olsztynie i Stowarzyszenie 
"Rodzina Katyńska" w Olsztynie. Pierwszy etap konkursu polegał na nakręceniu krótkiego filmu 
lub wykonaniu prezentacji dokumentującej losy ofiar zbrodni katyńskiej. Młodzież ZSZiO w 
Nidzicy z klasy 2 LO "a": Agnieszka Grochowska, Aleksandra Kownacka, Dominika Szypulska, 
Dominika Zalewska, Joanna Jasińska, Marcin Krajewski i Tomasz Szulczak oraz uczeń klasy 2 LO 
"c" Dawid Socha pod opieką Pani Teresy Hablützel, nauczycielki historii, nakręciła filmik, który 
wywarł ogromne wrażenie na kapitule konkursu. Grupa zakwalifikowała się do II etapu konkursu, 
w którym zajęła I miejsce spośród 26 szkół z całego województwa; 

- Kurator Oświaty w Olsztynie ogłosił wykaz laureatów i finalistów konkursów 
przedmiotowych organizowanych w gimnazjach przez Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty 
w roku szkolnym 2016/2017. Są wśród nich 3 laureaci gimnazjum w ZSO z Fizyki, 1 laureatka - z 
Języka Francuskiego; 

- Liceum Ogólnokształcące uzyskało Certyfikat „Wiarygodnej szkoły”, ponieważ jest w 
stanie zapewnić właściwy poziom edukacyjny, wychowawczy, a także podjęło szereg działań, które 
zapewniają bezpieczeństwo swoim uczniom; 

- 25 marca 2017r. odbył się XXXIII Festiwal Prozy, Poezji i Piosenki Francuskiej. W 
kategorii prozy i poezji francuskiej – szkoły gimnazjalne - zwyciężyła Kinga Sumicka, II miejsce 
zajęła Katarzyna Gwizdała, a III miejsce Łukasz Ojdana - wszyscy z Gimnazjum przy Zespole 
Szkół Ogólnokształcących.W kategorii prozy i poezji – szkoły ponadgimnazjalne - zwyciężyła 
Weronika Jałbrzykowska z III LO w Suwałkach; II miejsce zajęła Aleksandra Dulska, a III miejsce 
Klaudia Dankowska - obie uczennice Liceum Ogólnokształcącego im. St. Wyspiańskiego w 
Nidzicy.Nagrodę Publiczności w konkursie piosenki otrzymałaAnna Paszkowska – uczennica 
Gimnazjum przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy.Laureaci prozy i poezji szkół 
ponadgimnazjalnych oraz piosenki oprócz nagród rzeczowych pojadą w okresie wakacyjnym na 
wycieczkę do Francji. 

p. Ryszard Kumelski dodał, że zwyciężczyni Festiwalu w kategorii gimnazjalnej pojedzie w 
nagrodę na tydzień do Francji, wyjazd funduje Stowarzyszenie, które od 10 lat współpracuje ściśle 
z nidzickim Stowarzyszeniem Przyjaźni Polsko-Francuskiej. W programie jest zwiedzanie Paryża.  

p. Andrzej Bróździński poprosił o więcej informacji na temat zakresu planowanych kontroli 
w placówkach oświatowych. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że będą to kontrole finansowe dotyczące 
sprawozdawczości, naliczania wynagrodzeń itp. 

p. Joanna Szczepkowska zapytała na czym miałoby polegać dofinansowanie organizacji  
„Zacisza pod zamkiem”. 

Odpowiedzi udzieliła Prezes PSOUU obecna na sesji – p. Ewa Gałka. Poinformowała, że 
planowane jest utworzenie zakładu aktywności zawodowej dla osób niepełnosprawnych w stopniu 
znacznym i umiarkowanym. Powstanie 25 miejsc pracy do osób z niepełnosprawnością 65-70%, 
7% - umiarkowaną. Musi być zatrudnionych także 5 instruktorów, kierownik oraz  na część etatu 
– psycholog i doradca zawodowy. Zakład podzielony zostanie na 3 działy (porządkowo – 
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hodowlany, rzemieślniczo-stolarski, mała gastronomia). Planowana jest działalność w stylu 
warmińsko-mazurskim. Promowany będzie cały region. Gastronomia oferować będzie regionalne 
potrawy. Tu zatrudnionych ma być 6 osób niepełnosprawnych, z instruktorami łącznie 11 osób. 
Parafia użycza pomieszczenia na 15 lat. Tworzony jest projekt ogrodu, żeby powstały miejsca na 
zewnątrz dla gastronomii. O to zadanie Stowarzyszenie stara się od 3-4 lat, ponieważ przybywa 
niepełnosprawnych absolwentów i brakuje dla nich miejsc pracy. Ze względu na brak podstaw 
prawnych Powiat nie może dotować tego zadania. Stowarzyszenie zdecydowało się na kredyt w 
BGK, w ramach Programu ITSE. Pożyczka będzie na 5 lat z oprocentowaniem na niecały 1%. 

Więcej pytań odnośnie sprawozdania nie było. 
 
Ad. 4. 
p. Andrzej Bróździński zwrócił się z następującymi zapytaniami: 
1) w związku z planowanym strajkiem w placówkach oświatowych , w jaki sposób to będzie 

zorganizowane w naszych szkołach? Co z młodzieżą, gdzie odbędzie się strajk?  
2) odbyło się spotkanie części radnych powiatu i gminy z udziałem Starosty. Chciałby 

dowiedzieć się, o czym była tam mowa.  
3) do Burmistrza Nidzicy – powstał problem w Gminie Kozłowo dotyczący ferm drobiu, 

tzw. Kurników, czy w m. Tatary też mają być, czy w ulotce, którą otrzymał jest 
nieprawda? Jaką decyzję w tej sprawie podjął Burmistrz? 

4) pytanie do Burmistrza – konkretnie chciałby się dowiedzieć, na jakich ulicach przewody 
wodociągowe zawierają azbest. Wie, że część przewodów zawiera w sobie azbest. 

 
p. Krzysztof Skurczyński zadał następujące pytania: 
1) na jakim etapie jest realizacja chodnika na ul. Olsztyńskiej – do trasy nr 7? 
2) jaka jest przyczyna nie poręczenia pożyczki dla ZOZ przez Gminę Janowiec Kościelny? 
3) co dalej z Ośrodkiem Zdrowia w Napiwodzie? 
4)  pytanie do Burmistrza Nidzicy – stwierdził, że Burmistrz pomówił Starostę , że nie dał 

zgody na sprzęt na drogę Siemiątki – Zagrzewo. Stwierdził, że nie trzeba pomawiać 
Starosty, dyrektora PZD, jeśli na spotkaniach ich nie ma. Nie trzeba ich pouczać. 
Zaprosił też na zaśmieconą drogę Radomin- Łyna – Napiwoda 

 
p. Ryszard Kumelski zwrócił się z następującymi sprawami: 
1) zaznaczył, że na drodze Napiwoda- Jabłonka powstały dziury i podkreślił, że w okresie 

letnim wiele osób jeździ tamtędy do Olsztyna i Olsztyna, 
2) uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami byłej ul. Świerczewskiego. Mieszkańcy 

podkreślają, że duże samochody robią sobie tamtędy skrót. Proszą o interwencję, jeśli 
będzie możliwość pokierować pojazdy inną drogą. 

3) mieszkańcy sołectw Olszewo i Piątki wyrazili zgodę na zielone ekrany wyciszające. 
Czytał, że coś się zmieniło w kwestii ekranów i ludzie są zawiedzeni. Prosił, żeby jednak 
te ekrany powstały. 

4) zaczęła się inwestycja na drodze wojewódzkiej. Wspomniał, że wspólnie z Zarządem 
Dróg Wojewódzkich budowano chodniki. Wyraził nadzieję, że bruk z rozbieranych  
chodników jest gdzieś składowany, ewentualnie komuś przekazany. 

5) cieszy się, że Gmina Nidzica poręczyła kredyt dla szpitala. Zapytał, czy ZOZ już 
otrzymał jakieś dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. 

 
p. Paweł Bukowski zaznaczył, że o temacie kostki brukowej wspominał na posiedzeniu 

Komisji Budżetu. Odpowiedź była taka, że to jest własność właściciela drogi i to będzie skruszone, 
niestety. 

 
Głos oddano Burmistrzowi Nidzicy – J. Kosmali, który ustosunkował się do: 
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1) zapytania radnego Andrzeja Bróździńskiego odnośnie azbestu – odpowiedź zostanie 
udzielona radnemu na piśmie. Dodał, że do wielu lat prowadzona jest akcja usuwania 
azbestu, a gmina pomaga mieszkańcom w wymianie produktów zawierających azbest. 

2) stwierdzenia radnego Krzysztofa Skurczyńskiego dotyczącego pomówienia- 
odpowiedział, że nigdy nie pomówił Pana Starosty i Dyrektora PZD. Współpraca 
między samorządami układa się bardzo dobrze. O drodze tej mowa była również na 
sesji. Nie było nikogo ze Starostwa, ponieważ to był koniec roku, mówiliśmy, że być 
może nie ma materiału, to my użyczymy, a potem zwróci. Tak się składa, że równarka 
nie będzie wypożyczona w tym roku dla powiatu, bo gmina ma bardzo dużo problemów 
ze swoimi drogami. Nigdy w złej wierze nie powiedziałby  nic przeciwko Staroście, 
rozmawiałby bezpośrednio.  

3) zaśmieconej drogi Radomin – Łyna – Napiwoda – zaznaczył, że jeśli są śmieci, to 
obowiązkiem mieszkańca jest zgłosić to Straży Miejskiej, która znajdzie winnego 
nieporządku. Winowajca albo sprzątnie drogę albo zapłaci za sprzątanie. Uważa, że p. 
Skurczyński wie, kto się tym zajmuje. Dodał, że nie trzeba robić sensacji, tylko zgłosić 
problem odpowiedniej osobie. 

 
p. Andrzej Bróździński prosił o uzupełnienie odpowiedzi dotyczącej azbestu, o informację, 

w jaki sposób Burmistrz chce załatwić temat usunięcia go. 
p. Jacek Kosmala odpowiedział, że spółka się tym zajmuje, odpowie. 
 
p. Leszek Śpiewak zabrał głos w sprawie zapytania dotyczącego ferm drobiu. 

Odpowiedział, że oficjalnego wniosku w tej sprawie nie ma. Były ustne zapytania. Odpowiedź 
udzielona została od razu, że nie chcemy takiej działalności. To jest oficjalne stanowisko 
Burmistrza. Z działalności ferm wpływy do budżetu nie są duże, zatrudniana jest zwykle 1 osoba 
do obsługi kilku kurników, a zagrożenie dla środowiska bardzo duże. Władze miasta będą stać na 
straży, są w tej sprawie w kontakcie z Sanepidem. Lokalizacja dla Producentów na obszarze Warmii 
i Mazur jest bardzo korzystna, ponieważ ma ona wpływ na wysokość dofinansowania. Kolejny 
temat, jaki się pojawia to chlewnie. Jeśli miałyby takie powstać, to w odległości bezpiecznej od 
zabudowań. Odniósł się także do zapytania o odzyskany w czasie inwestycji materiał z dróg 545 i 
604 – krawężniki i kostka, jak również to, co jest pod asfaltem, ma być przez właściciela drogi 
wykorzystane do celów własnych. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, czy władze miast negatywnie oceniają biogazownie. 
p. Leszek Śpiewak odpowiedział, że było pytanie dotyczące otwarcia biogazowni w strefie 

Nidzicy. Potencjalny inwestor rozpoczął badania środowiskowe. Ani gmina, ani Sanepid nie są 
przychylne  takiej działalności. Jeśli RDOŚ i Sanepid wydadzą pozytywne opinie, to gmina będzie 
miała wówczas dwa wyjścia: wydać zgodę - wydać warunki zabudowy lub nie wydać zgody. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, czy gmina posiada plan zagospodarowania przestrzennego? 
p. Leszek Śpiewak odpowiedział, że od 2015 r. jest miejscowy plan na miasto ora 

miejscowości: Piątki, Wykno, Jabłonka, Natać Wielka, Natać Mała, reszta gminy natomiast – studia 
uwarunkowań. Wskazują kierunki działania. Jeśli będą oficjalne wnioski, to wiemy, co należy robić, 
żeby inwestycji przeszkadzać.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki dodał, że wszystkie samorządy mają problem z ekspansją. 
Inwestor zaczyna od gminy. Dobrze jest, żeby jednoczyć siły i w odpowiednim momencie 
skutecznie reagować. Starosta udaje się z pomocą, na prośbę przedstawicieli Gminy Kozłowo, aby 
zapobiegać ekspansji kurników na tak małym terenie. Uważa, że planowana jest tu zbyt duża 
koncentracja tej działalności.  

p. Leszek Śpiewak uważa, że ważny jest przepływ informacji. Jeśli pojawia się pytanie 
inwestora, to rozmawiają ze Starostą, Sanepidem. Nie chcą inwestorów narażać na niepotrzebne 
koszty.  

Burmistrz Jacek Kosmala dodał, że ostatnio gmina podjęła bardzo ważne działania 
edukacyjne. Rezygnuje z festiwalu drobiu, zastępuje go festiwalem kuchni średniowiecznej.  
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p. Paweł Bukowski zapytał, czy jest możliwość odzyskania kostki kamiennej, która stanowi 

bardzo estetyczny budulec. 
p. J. Kosmala odparł, że trwają rozmowy odnośnie pozyskania wszystkich odzyskanych 

cennych materiałów, jak kostka brukowa, bruk, czy destrukt. Przekaże to pytanie wykonawcy. 
Następnie powrócił do kwestii ferm. Stwierdził, że odstraszyli inwestorów, którzy oferowali różne 
profity. Poszła fama, że Nidzica nie chce takich inwestycji. Gorszym zagrożeniem jest biogazownia, 
ale potrafią udowodnić, że są niegroźni. Najgorsza jednak jest sytuacja jest z chlewniami., gdzie 
inwestor jest zazwyczaj z zewnątrz, a producentem jest lokalny rolnik. Ziemia nie jest w stanie 
przetworzyć wytworzonych przez kurniki azotów. Mówią takim działalnościom stanowcze nie. Jeśli 
inwestor się uprze, to wszczęta zostanie procedura opracowania planu zagospodarowania 
przestrzennego. 

p. Ryszard Kumelski zapytał Przewodniczącą Rady Gminy Kozłowo, czy Gmina nie 
skorzystała z takiego rozwiązania. 

p. Alicja Eidtner odparła, że problemem jest brak planu zagospodarowania przestrzennego. 
Chcą go szybko stworzyć. Zaczynają od obrębów, gdzie są zagrożenia. Robią wszystko, co można 
Robią wszystko, żeby zablokować tę inwestycję. Współpracują na poziomie województwa. Chcą 
wprost pokazać, że wracają do hasła: „Mazury - cud natury”. Nie są osamotnieni. Dobrze, że 
Nidzica nie popełniła błędu i nim jakiekolwiek decyzje wydano, powiedziała „nie”. W Kozłowie 
popełniono błąd, ale ma nadzieję, że się uda mu przeciwdziałać. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki dodał, że jest ekspansja kurników. To jest działalność 
specjalistyczna produkcji rolnej. Jeśli inwestor usłyszy od razu, że nie chcemy takiej działalności, to 
się zniechęca. Popieramy natomiast przedsięwzięcia, które służą lokalnej społeczności. Jeśli będą 
miały powstać kurniki w normalnej działalności naszych mieszkańców, to nie powinniśmy im tego 
utrudniać. Innowacyjność przedsiębiorstw nastawiona jest obecnie na hodowlę, przetwórstwo, a 
dotacje otrzymają ci inwestorzy, którzy otworzą działalność na czystych, nie skażonych terenach, 
gdzie można prowadzić tego typu działalność. 

p. Joanna Szczepkowska zaznaczyła, że ważny jest przepływ informacji. Odbywały się 
spotkania, na których byli przedstawiciele Żuromina i Mławy. Pokazywali, jak u nich masowo 
stawiane są kurniki i jak ludzie z tym walczą. Bardzo dobrze, że informacja poszła w eter, że w 
Nidzicy jesteśmy temu przeciwni. Miejmy nadzieję, że w Kozłowie też się to uda. 

 
Radny Krzysztof Żukowski zwolnił się z dalszej części obrad. Odtąd w sesji uczestniczyło 12 radnych. 
 
Ad. 5. 
p. Jacek Dłuski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy przedstawił informację 

o stanie utrzymania dróg powiatowych. Stanowi ona zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 
p. Andrzej Bróździński zapytał, co się dzieje w sprawie drogi Grzegórzki – Bartoszki – Nidzica. 
Ponadto na końcu m. Rączki na długości 3 m. od zakończenia nowej drogi jest spękana nawierzchnia. 

Zapytał, czemu tego odcinka drogi nie zrobiono. 
p. Jacek Dłuski odpowiedział, że zrealizowany został pełen zakres. Tam jest trochę niefortunne miejsce. 

Trwają pewne kosmetyczne zabiegi, miejsce to zostanie poprawione.  
Następnie Dyrektor odniósł się do drogi na Grzegorzki. Stwierdził, że nie ma alternatywnej drogi dla 

objazdu w kierunku Grzegórzek, tylko przez Bartoszki. Stan drogi przed objazdem był w miarę znośny. Z 
powodu zwiększonego ruchu, droga ulega dewastacji. Trwają cały czas prace konserwacyjne, łagodzące 
uciążliwość. Jest to droga powiatowa, ale podzieliliśmy się zadaniami z firmą Skanska. W odcinek tej drogi 
wbudowano  już ponad 30 ton  masy na zimno ( stosowanej w niskich temperaturach). Prace często wykonywano 
wieczorem, a następnego dnia powstawały kolejne ubytki w innych miejscach. Brak odwodnienia powoduje dużą 
degradację. Zaznaczył, że droga Bartoszki -Grzegórzki zostanie doprowadzona do stanu sprzed objazdu.  Za 
uciążliwość przejazdu mamy zapewnienie, że zostanie wykonana nowa nawierzchnia asfaltowa o długości 0,5 
km, o szerokości 5 m. 
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p. Paweł Bukowski wspomniał, że starodroża po „siódemce” mają być przekazane. Zapytał, czy jest 
możliwość przeznaczenia części drogi, za ciągłą linią, na ścieżki rowerowe. 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że starodroże musi zostać przebudowane do zamierzonego projektu. 
Pobocza zostaną zawężone, a na sfrezowanej powierzchni dróg powstanie nowa nawierzchnia.  

p. Joanna Szczepkowska przedstawiła prośbę mieszkańców Bartoszek do byłego komendanta, za 
pośrednictwem Pana Starosty, o wzmożenie kontroli. Mieszkańcy ubolewają, że ruch ciężki na drodze jest nie do 
wytrzymania. 

p. Jacek Dłuski odparł, że poczyniono pewne kroki, Wczoraj zostało wysłane pismo o wzmożenie 
kontroli na odcinkach, gdzie są ograniczenia nośności. Dbamy o nasze drogi, które są degradowane. 

p. Andrzej Bróździński powrócił do drogi Bartoszki – Nidzica. Zapytał, czy nie można wyciąć drzew 
wrastających w drogę. Zabrał też głos w sprawie sieci wodno-kanalizacyjnej. Stwierdził, że trzeba będzie zgrać 
roboty dotyczące budowy sieci i naprawy drogi, bo ma być położony nowy dywanik. 

p. Jacek Dłuski odparł, że prace będą skoordynowane. 2 kolizje będą metodą przecisku wykonane. PZD 
będzie o tym pamiętać. Natomiast drzewa to skomplikowana materia. Na krawędzi jezdni drzewa można wycinać 
na podstawie zezwoleń, dotyczy to drzew chorych, suchych. Natomiast na zdrowe nikt nie da zgody. Przyjeżdża 
komisja i sprawdza, dba o to, żeby żadne zdrowe drzewo nie zostało usunięte. Topole, jako gatunek obcy, nie 
podlegają uzgodnieniu z DROŚ. Wszystkie są chore u samej nasady i upadają siejąc wokół zniszczenie. Drzewa 
te traktowane są jak chwast i wymieniane są na rodzime gatunki.  

p. Ryszard Kumelski stwierdził, że niemało robimy. Komisja Oświaty ma w planie objazd inwestycji 
drogowych. Zaprosi radnych, poda termin wyjazdu. Jak będą chętni z drugiej komisji, to również zaprasza. Prosił, 
aby na przyszłość zapraszać także na spotkania członków drugiej komisji. O terminie objazdu dróg poinformuje 
Przewodniczącego Komisji.  

p. Waldemar Słupski odparł, że w poprzednim roku Komisja Budżetu objeżdżała drogi. Komisja była 
zaproszona, bez wyjątków. Stwierdził, że wszyscy są zapraszani. Insynuacje są odnośnie ostatniego posiedzenia 
komisji, wspólnego z komisją miejską – w sprawach różnych proponuje o tym pomówić. 

p. Marek Borowy zapytał, na jakim etapie zaawansowania jest projekt na drogę Safronka- Powierż – 
Białuty, czy jest szansa skorygowania niebezpiecznego zakrętu? 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że prowadzono postępowanie. Nie mamy tam, terenu, nie pozwala to na 
sporządzenie strikte projektu. Zlecenie ZRID o przeznaczeniu na inwestycję celu publicznego było najlepszym 
rozwiązaniem. Ustalono z Wójtem, że najlepszym rozwiązaniem byłoby pozyskanie gruntów od jak najmniejszej 
ilości osób. Wójt rozmawiała z właścicielami gruntów. Wstępne zgody są. Ogłoszenie będzie lada moment. 
Projektantowi będzie przekazywać sugestie i podkreślił, że o zakręcie pamięta. 

p. Paweł Bukowski zaznaczył, że obok Zamku są doły. Zapytał, czy istnieje możliwość, żeby 
poprawiono skrzyżowanie? 

p. Paweł Bukowski zapytał, czy chodziło o te same topole, które wrastają w bieżnię, o czym mówił? 
p. Jacek Dłuski odparł, że nie ma obowiązku konsultowania z RDOŚ decyzji na wycinkę topoli, więc 

jest łatwiej. Natomiast odpowiadając na pytanie p. Ryszarda Kumelskiego – poinformował, że jutro rozpocznie 
się praca na odcinku drogi. 

 
Ad. 6. 
p. Anna Kalinowska złożyła sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Nidzicy. Stanowi ono zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 
p. Joanna Szczepkowska zapytała, czy więcej osób opuszcza placówki i trafia do rodzin? 
p. A.Kalinowska odparła, że uzyskują pełnoletność, dlatego jest ich mniej, innych powodów nie ma. 

Mogą do 25 r. życia przebywać w placówce lub się usamodzielnić (wtedy otrzymują wsparcie PCPR).  
p. Joanna Szczepkowska zapytała, czy rodzice nie rozmyślają się? 
p. A. Kalinowska wyjaśniła, że jeśli dziecko trafia do pieczy zastępczej, to dlatego, że rodzic ma 

ograniczone prawa. Sędzia może przywrócić prawa i wtedy dziecko może wrócić do rodzica. 
 
Ad. 7. 

  p. Anna Kalinowska przestawiła w skrócie Ocenę zasobów pomocy społecznej w Powiecie Nidzickim. 
Stanowi ona zał. nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Pytań nie było. 
 
  Ad. 8.1) 
  p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
rok 2017. Uwag i pytań nie zgłoszono. 
  Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXX/169/2017 w 
sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2017, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad. 8. 2) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawiezmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2017-2036.  
Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było. 
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXX/170/2017 w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2017-
2036, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 8. 3) 
p. Anna Kalinowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie  określenia zadań oraz zasad 

udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w ramach rehabilitacji społecznej i 
zawodowej ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 
2017.  

Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXX/171/2017 w 

sprawie określenia zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób 
niepełnosprawnych w ramach rehabilitacji społecznej i zawodowej ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017, która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 8. 4) 
p. Jolanta Tymińska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie dostosowania sieci 

szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na okres od dnia 01 
września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. na terenie Powiatu Nidzickiego. 

Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXX/170/2017 w 

sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych na okres od dnia 01 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 
2019 r. na terenie Powiatu Nidzickiego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9. 
Starosta Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że Pan Burmistrz odpowiedział na zapytania 

częściowo. Odniósł się do tych, które pozostały bez odpowiedzi: 
 Generalnie objazdy. - odnośnie strajku nauczycieli – dwie szkoły podjęły decyzję o strajku; 

SOS-W oraz ZSRiO. Sytuacja jest na tyle dynamiczna, że poprosił dyrekcję o informację. 
Dyrektor SOS-W – p. Bożena Breńska poinformowała, że na chwilę obecną przystąpienie 

do strajku deklaruje 4 nauczycieli. Mimo tego lekcje będą odbywać się planowo, dzięki 
zastępstwom. Strajk odbędzie się w godzinach 8:00-15:00.po rozmowie z Prezesem ZNP, nie ma 
wskazań, ile osób musi deklarować, żeby strajk mógł się odbyć. 
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Dyrektor ZSRiO – p. Katarzyna Mazur, która poinformowała, że wczoraj otrzymała listę 
16 nauczycieli (2 nauczycieli internatu i 2 nauczycieli ze szkoły nie deklarują udziału). Lekcji nie 
będzie, ale zajęcia opiekuńcze – tak. Zostanie zawarte porozumienie z Prezesem Związków. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, co będzie z młodzieżą. 
p. K. Mazur powtórzyła, że zajęć lekcyjnych nie będzie, a ci uczniowie, którzy nie mają 

opieki w domu, a dotyczy to najczęściej gimnazjum, mogą być w szkole. 
p. Andrzej Bróździński zapytał o internat. 
p. K. Mazur stwierdziła, że będzie to piątek, więc uczniowie wyjeżdżają, ponadto 

wychowawcy w internacie nie deklarowali udziału w strajku. 
p. Andrzej Bróździński zapytał, czy osoby strajkujące otrzymają wynagrodzenie. 
p. K. Mazur odparła, że była na spotkaniu u Pana Starosty, zna opinię mecenasa w tej 

sprawie, do Prezesa Kierzkowskiego wystąpiła z pismem, żeby odstąpić od potrącania. 
Pozostawiono to w gestii dyrektorów. Przekazała nauczycielom, że zapłaci wynagrodzenie 
zasadnicze. Nie zapłacone będą nadgodziny.  

p. Joanna Szczepkowska zapytała, jak będzie przebiegał strajk. 
p. K. Mazur wyjaśniła, że nauczyciele będą w szkole cały czas. Komitet strajkowy organizuje 

ZNP. Dyrektor szkoły pracuje cały czas, sprawuje nadzór nad placówką. 
 
Starosta Grzegorz Napiwodzki odniósł się do posiedzenia wspólnego komisji Rady 

Miejskiej i Powiatu. Tematem były głównie objazdy na czas remontu dróg 545 i 604. Ponadto – 
wspólne inwestycje. Spotkanie odbyło się przy udziale przedstawicieli  wykonawców, dyrektorem 
kontraktu, inżynierem prowadzącym inwestycję. Poprosił Dyrektora PZD o informację nt. 
objazdów. 

p. Jacek Dłuski dodał, że Skanska informowała, jak będą realizowane odcinki drogi. 
Wszystko zależy od postępu robót. Prace ziemne to materiał żywy. W momencie zamknięcia ul. 
Traugutta, ze względu na przebudowę mostu, obciążona będzie ul. Kościuszki.  

p. Andrzej Bróździński zapytał, czy o przejęciu drogi na Bartoszki mówiono na tym 
spotkaniu. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że to było na innym spotkaniu. 
p. Jacek Dłuski uzupełnił, że od 1 stycznia 2017 r. powiat stał się właścicielem starodroża. 

Nie miał prawa odmówić, ale ma prawo je przekazać gminie, bądź też inne odcinki dróg, które nie 
spełniają definicji drogi powiatowej. Chcemy im pewne odcinku dróg przekazać, uzgodnienia 
trwają odnośnie tego, które. 

 
Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na pytanie dotyczące przyczyn nie poręczenia 

kredytu przez Gminę Janowiec Kościelny – stwierdził, że możemy przedstawić kopię pisma, w 
którym padły pewne argumenty. Zapytał radnego Skurczyńskiego, czy takie rozwiązanie może być? 

p. Krzysztof Skurczyński przytaknął.  
 
Odnośnie zapytania radnego Skurczyńskiego, kiedy nastąpią zmiany w Napiwodzie, o 

odpowiedź poproszono obecną na Sali p. Ewę Gałkę.  
p. E. Gałka poinformowała, że odpowiedź zawarta była w sprawozdaniu Starosty. Wniosek 

był 28 listopada złożony na rozbudowę DPS. Nie może Stowarzyszenie ujmować w zadaniu 
Ośrodka Zdrowia, ale Gabinet jest zaplanowany. Planowane zakończenie inwestycji to listopad 
2018 r. 

 
Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na pytanie p. Ryszarda Kumelskiego 

dotyczące objazdów podczas remontu, poinformował, że nie ma ograniczenia na osiedlu, bo nie 
było potrzebne.Stwierdził, że trzeba się przyjrzeć temu zjawisku. Nie wie, czy są tam ograniczenia.  

p. Ryszard Kumelski dodał, że nie ma tam ograniczeń. Było spotkanie z mieszkańcami z 
okolic ul. Świerczewskiego. Ciężko tam stać i karać kierowców, bo tam nie ma żadnego 
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ograniczenia, ponieważ do tej pory nie było potrzebne. Chodzi o tonaż, jeśli będzie ograniczenie, 
to wtedy policja może reagować. 

 
Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na zapytanie dotyczące ekranów na Piątkach. 

Nasze spotkania to wyraz współdziałania w tej sprawie. Trudno przesądzać, bo sprawa jest w toku. 
Jeśli zajdzie potrzeba obrony interesów mieszkańców, to będziemy czynnie uczestniczyć. 

Jeśli chodzi o rozbudowę szpitala, to złożyliśmy wniosek i czekamy na ocenę formalną i 
merytoryczną. 

 
Na pozostałe pytania odpowiedzi zostały udzielone w trakcie obrad. 
 
p. Andrzej Bróździński powrócił do pytania odnośnie strajku. Zapytał, ilu nauczycieli 

pracuje w SOS-W. Rozumie, że szkoła pracuje? – dodał.  
p. B. Breńska odpowiedziała, że szkoła pracuje. 24 nauczycieli pracuje, strajkuje – 4. 

Ośrodek przystępuje do strajku, ale strajkują tylko 4 osoby. 
 
p. Andrzej Bróździński zwrócił się do Starosty z prośbą o wykładnię prawną, jeżeli chodzi 

o wynagrodzenie nauczycieli, którzy nie realizują podstawy programowej, bo oni jej w tym 
momencie nie realizują. Do Pań Mazur i Breńskiej zwrócił się z uwagą, aby przyjrzały się, czy 
czasami dla nauczycieli nie będzie potrzeba dodatkowych godzin, żeby mogli zrealizować podstawę 
programową. Ktoś nie pracuje, a dostaje wynagrodzenie, więc chciałby podstawę prawną. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że mamy taką wykładnię prawną mecenasa, 
jeśli ktoś sobie życzy, to udostępni. 

 
Ad. 10. 
p. Waldemar Słupski odniósł się do wspólnego posiedzenia komisji. To było 

przedsięwzięcie Komisji Budżetowej Rady Miasta o spotkanie z naszą komisją. Stwierdził, że 
komisja jest otwarta dla wszystkich. Jeśli ktoś jest zainteresowany, może przyjść , zaprasza. Każdy 
ma prawo przyjść, ma dostęp do terminów i tematów posiedzeń. Protokół będzie z tego 
posiedzenia. Prosi, aby zapoznać się z omówionymi tematami.  

p. Andrzej Bróździński wyraził prośbę, aby jeśli jest jakaś dodatkowa komisja, to przekazać 
radnym informację, czy zaproszenie, nic więcej. Nie miał informacji o terminie wspólnej komisji. 
Albo trzeba zgłosić do biura Rady, żeby w materiałach sesyjnych zamieścić, czy telefonicznie 
poinformować. 

p. Waldemar Słupski zaznaczył, że postara się poprawić. Jeśli było przeoczenie, to nie 
specjalnie. 

 
p. Elżbieta Góralska zaprosiła radnych na 26 kwietnia br. o godz. 10.00 na Nidzickie Targi 

Pracy i Edukacji w Hali Widowiskowo-Sportowej w Nidzicy. 
 

Wobec wyczerpania porządku, Przewodnicząca Rady o godz. 15:00 zamknęła XXX sesję 
Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:     Przewodnicząca Rady 
/-/ Małgorzata Wojtaszewska    /-/ Elżbieta Góralska 


